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Beslutande  
Ledamöter 

 
Malin Lauber (S), Ordförande 
Maria Garmer (V), 1:e vice ordförande 
Pernilla Tornéus (M), 2:e vice ordförande 
Tomas Thornell (S) 
Martin Edberg (S) 
Otto Lindlöf (S) 
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Magnus Wåhlin (MP) 
Anton Olsson (M) 
Sofia Stynsberg (M) 
Suzanne Frank (M) 
Jon Malmqvist (KD) 
Christina Rosén (L) 
Pernilla Wikelund (SD) 

 
Tjänstgörande 
ersättare 
 

 
Arijeta Reci (S) 
 

Övriga närvarande 
Ersättare 

 
Martina Forsberg (S) 
Frida Sandstedt (V) 
Iréne Bladh (M) 
Per Jodenius (S) 
Gunnar Storbjörk (S) 
Lisa Larsson (S) 
Annika Nilsson (C) 
Roland Gustbée (M) 
Glenn Nilsson (M) 
Bo Frank (M) 
Michael Färdig (L) 
Christer Svensson (SD) 

 
Tjänstepersoner 

 
Catharina Rydberg Lilja, kommunchef 
Anna Rosander, ekonomi- och finanschef § 39 
Kristina Lindstedt, redovisningsansvarig § 39 
Jörgen Gustavsson-Blommendahl, 
folkhälsosamordnare § 40 
Thomas Ekelius, förvaltningschef kultur- och 
fritidsförvaltningen och Niclas Ramström VD 
Vöfab § 41 
Ola Hammarström, förvaltningschef § 47-48 
Petra Granqvist, controller § 47-48 
Hanna Nyman, verksamhetsutvecklare § 47-48 
Jonas Nilsson, finansansvarig § 49 
Martin Fransson, sekreterare 
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Justering 

 

Protokollet justeras med digital signering och saknar därför 
namnunderskrifter 
 
Sekreterare Martin Fransson 

Ordförande Malin Lauber 

Justerare Pernilla Tornéus 

Justerade paragrafer § 37-63 

Ajournering Kl. 13.30 – 13.31 Allmänhetens frågestund. Inga 
frågor ställdes. 
Kl. 14.25 – 14.40 

 
Anmärkning 

 
Ärendena behandlades i följande ordning: 
§ 37-38, 42-44, 39-40, 45-46, 49-59, 47-48, 41, 
60-63 
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§ 37 Dnr 302917 
 

Justering av protokoll 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen utser Pernilla Tornéus (M) till att justera protokollet. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska besluta vem som jämte ordförande ska justera 
protokollet. 
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§ 38 Dnr 356379 
 

Information om trafikplanering  

 
Ärendet utgår och behandlas vid nästkommande möte med 
kommunstyrelsen. 
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§ 39 Dnr 2024-00003 
 

Information om preliminärt bokslut 2023 för Växjö 
kommun - Anna Rosander, ekonomichef och Kristina 
Lindstedt, redovisningsansvarig 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Anna Rosander, ekonomichef och Kristina Lindstedt, 
redovisningsansvarig informerar om kommunens preliminära resultat 
2023.  
 

 



 Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 
2024-02-06 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   8 (59) 

 

§ 40 Dnr 2023-00214 
 

Information om narkotikaanalyser av avloppsvatten 
- Jörgen Gustavsson-Blommendahl, 
folkhälsosamordnare 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Jörgen Gustavsson-Blommendahl, folkhälsosamordnare informerar om 
kommunens narkotikaanalyser av avloppsvatten. Mätningar sker vid 
Sundets avloppsanläggning efter förekomsten av olika 
narkotikapreparat.   
 
Jörgen Gustavsson-Blommendahl redogör för utfallet av mätningarna 
och förändringar över tid samt redogör för kommunens befintliga och 
planerade åtgärder för att minska narkotikaanvändning. 
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§ 41 Dnr 2023-00345 
 

Information om status på arbetet med ny simhall på 
Bäckaslövsområdet - Thomas Ekelius, 
förvaltningschef kultur- och fritidsförvaltningen och 
Niclas Ramström VD Vöfab 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Thomas Ekelius, förvaltningschef kultur- och fritidsförvaltningen och 
Niclas Ramström VD Vöfab informerar om arbetet med en ny simhall 
och tidplan för kommande beslut. Styrgrupper och arbetsgrupper är 
tillsatta och rekrytering av projektledare på kultur- och 
fritidsförvaltningen och Vöfab pågår. 
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§ 42 Dnr 297093 
 

Information från ledamöter och ersättare 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Ordförande Malin Lauber informerar från uppstartsträff på 
Länsstyrelsen Kronoberg den 1 februari. Hon informerar också om ett 
möte med kommunerna som samverkar i den gemensamma 
överförmyndarnämnden om en så kallad förvaltarenhet.  
 
Slutligen informerar ordförande om utdelningen av Kalmar och Växjös 
Stora Linnéstipendium för forskning inom hållbar utveckling. 
Stipendiet delades i år ut till Björn Lindenberg, Institutionen för 
matematik vid Linnéuniversitetet, för projektet "AI-algoritmer för ett 
klimatsmart lantbruk”. 
 
Maria Garmer (V) informerar om ett arbete kring minoritetspolitik samt 
från regiondagarna den 18-19 januari. 
 
Pernilla Tornéus (M) informerar om kommunstyrelsens företagsbesök 
som kommer genomföras varannan torsdag. 
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§ 43 Dnr 339978 
 

Information från kommunchef 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Catharina Rydberg Lilja, kommunchef, informerar om ett projekt kring 
näringslivs- och arbetsmarknadsutveckling i sydosttriangeln. 
 
Kommunchefen informerar också om den senaste 
medborgarundersökningen, översiktsplanering och om en 
trygghetskampanj kring välfärdsbrott som startar nästa vecka. 
 
Slutligen informerar kommunchefen om hur kommunen hanterar frågor 
kring AI. 
 
På en fråga från Sofia Stynsberg (M) om IT-attacken i Kalmar svarar 
kommunchefen hur Växjö kommun arbetar och samverkar.  
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§ 44 Dnr 302242 
 

Information från Växjö Kommunföretag AB 

 
Ingen information lämnas vid dagens sammanträde. 
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§ 45 Dnr 2024-00010 
 

Redovisning av protokoll 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska vid sina möten få en redovisning över beslut som 
fattats av utskotten på delegation.  
 
Protokollen från utskotten samt protokoll från Växjö Kommunföretag AB 
redovisas även för kännedom i sin helhet. 
 
Protokoll 

- Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 december, 9 januari och 
23 januari 

- Växjö Kommunföretag AB (VKAB) den 16 januari 
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§ 46 Dnr 2024-00017 
 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen 
 
Bakgrund 
Kommunjuristen och HR-chefen har lämnat en redovisning över beslut 
som fattats med stöd av kommunstyrelsens beslut om delegation enligt 
6 kap 37 § Kommunallagen och i förekommande fall kommunchefens 
beslut om vidaredelegering. Redovisningen i rapporten gäller 
delegeringsbeslut registrerade under perioden 3 januari till 29 januari 
2024.  
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§ 47 Dnr 2024-00043 
 

Årsrapport 2023 för kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner årsrapport 2023 för kommunstyrelsen 
med redaktionell ändring.. 
 
Bakgrund 
I enlighet med de av kommunfullmäktige fastställda riktlinjerna för 
budget, ekonomiska rapporter, bokslut och årsrapporter upprättas en 
årsrapport för kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Ola Hammarström, förvaltningschef , Petra Granqvist, controller och 
Hanna Nyman, verksamhetsutvecklare medverkar vid dagens möte och 
informerar om ärendet. 
 
Arbetsutskottet har i § 39/2024 föreslagit att kommunstyrelsen 
godkänner årsrapport 2023 för kommunstyrelsen. 
 
Kommunchefen redogör i en skrivelse den 19 januari 2024 för ärendet. 
Av skrivelsen framgår bland annat att kommunstyrelsens sammanlagda 
budgetavvikelse hamnar på plus 17 miljoner kronor. Budgetavvikelsen 
beror främst på lägre personalkostnader än budgeterat. Även kostnader 
för trygghetsskapande insatser har blivit lägre än budget. Positiv 
budgetavvikelse finns också gällande elstöd, arbetsplatskostnad, intern 
omställningsfond och arvode inom överförmyndarverksamhet. Inom 
budgeten för externa bidrag finns en positiv budgetavvikelse som beror 
på återbetalning av ett villkorat stöd. Samtidigt finns högre kostnader än 
budgeterat inom externa utgifter för färdtjänst. Inom den politiska 
verksamheten finns högre kostnader än budget kring politiska 
sekreterare. 
 
De verksamhetsanknutna nyckeltalen i kommunstyrelsens budget visar i 
de flesta fall goda utfall, antingen i relation till jämförbara kommuner 
eller sett till utvecklingen från tidigare mätningar. Genomförandet av 
verksamhetsuppdragen i kommunstyrelsens budget är gott: Av totalt 27 
uppdrag är 25 klara eller pågående enlig plan. Två uppdrag som 
planerades slutföras under 2023 kommer att slutföras i början av 2024. 
Dessa uppdrag är Trivselinvesteringar i de offentliga rummen i 
kommunens centrumkärnor och Ta fram riktlinje för trygga och hållbara 
evenemang. 
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- Årsrapport 2023 för kommunstyrelsen 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förvaltningschefen 
Avdelningschefen kommunledningsförvaltningen 
Controller, kommunledningsförvaltningen 
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§ 48 Dnr 2024-00044 
 

Internbudget 2024 för kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagen internbudget 2024 för 
kommunstyrelsen med tillägget att följande uppdrag  läggs till under 
”Utveckla och förvalta en växande och trygg stad, tätort och landsbygd”: 

• Utveckla samarbetet med föreningar och organisationer inom 
civilsamhället och näringslivet i syfte att skapa en trygg kommun 
med goda relationer. 

 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet.  
 
Pernilla Tornéus (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna 
yrkandet.  
 
Anton Olsson (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna 
yrkandet. 
 
Suzanne Frank (M) reserverar sig mot beslutet. 
 
Sofia Stynsberg (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna 
yrkandet. 
 
Jon Malmqvist KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna 
yrkandet. 
 
Christina Rosén (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för det gena 
yrkandet.  
 
Bakgrund 
Internbudget upprättas årligen utifrån den budgetram och de 
budgetförutsättningar som beslutas av kommunfullmäktige. 
 
I kommunfullmäktiges budget fastställs fördelning av uppdrag och 
resurser till nämnden. Nämnden upprättar internbudget och där 
formulerar åtagande för att bidra till kommunfullmäktiges mål. 
Internbudget är planeringsverktyget för det kommande 
verksamhetsåret. 
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Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 26/2024 föreslagit kommunstyrelsen att anta 
föreslagen internbudget 2024 för kommunstyrelsen. 
 
- Kommunchefen redogör i en skrivelse, den 18 januari 2024 för ärendet 
 
- Förslag till internbudget 2024 för kommunstyrelsen 
 
Yrkanden 
Maria Garmer (V) med instämmande av Magnus P Wåhlin (MP) Martin 
Edberg (S), Arijeta Reci (S), Tomas Thornell (S) och Otto Lindlöf (S): Bifall 
till arbetsutskottets förslag 
 
Pernilla Tornéus (M):  
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag läggs till under 
”Personalpolitisk inriktning”: 

• Inför rutiner för att uppmuntra medarbetare att förlänga sitt 
arbetsliv exempelvis genom utbildningsinsatser om 
pensionseffekter 

 
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag läggs till under 
”Utveckla och förvalta en växande och trygg stad, tätort och landsbygd”: 

• Utveckla flygplatsen för att förbereda för framtidens flyg 
 
Anton Olsson (M):  
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag läggs till under ”Skapa 
förutsättningar för ett växande näringsliv och en växande 
arbetsmarknad”: 

• Stärk arbetet med Växjö kommuns varumärke och målbild 
 
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag läggs till under 
”Utveckla och förvalta en växande och trygg stad, tätort och landsbygd”: 

• Förstärk det uppsökande arbetet för nya företagsetableringar 
och expansionsmöjligheter 

 
Suzanne Frank (M) med instämmande av Maria Garmer (V): 
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag läggs till under 
”Utveckla och förvalta en växande och trygg stad, tätort och landsbygd”: 

• Utveckla samarbetet med föreningar och organisationer inom 
civilsamhället och näringslivet i syfte att skapa en trygg kommun 
med goda relationer. 
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Sofia Stynsberg (M):  
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag läggs till under ”Styra 
och stödja för en hållbar utveckling”: 

• Öka kommunens självförsörjningsgrad 
 
Jon Malmqvist (M) med instämmande av Pernilla Wikelund (SD): 
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag stryks under ”Styra och 
stödja för en hållbar utveckling”: 

• Utveckla arbetet med jämställdhetsintegrering 
• Stryk ”och ge förslag på utvecklingsinitiativ” i ”Utred framtiden 

för earth week och ge förslag på utvecklingsinitiativ” 
 
Christina Rosén (L) med instämmande av Pernilla Wikelund (SD):  
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag stryks under ”Utveckla 
och förvalta en växande och trygg stad, tätort och landsbygd”: 

• Kompletterande utredning Sandsbrovägen -bussfil 
• Öka kompetensen inom social hållbarhet i samhällsplaneringen 

 
Pernilla Wikelund (SD):  
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag läggs till under 
”Personalpolitisk inriktning”: 

• Inför rutiner för årlig bakgrundskontroll för anställda i Växjö 
kommun - med inledning skola, vård- och omsorgsanställda.  

• Verka för fler attraktiva anställningsformer i utsatta 
yrkesgrupper 

 
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag läggs till under ”Skapa 
förutsättningar för ett växande näringsliv och en växande 
arbetsmarknad”: 

• Öka besöksfrekvensen till Åsnenområdet och Kronobergs 
Slottsruin 

 
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag läggs till under 
”Utveckla och förvalta en växande och trygg stad, tätort och landsbygd”: 

• Öka insatser för reducerad förekomst av kriminalitet och droger i 
Växjö centrum och andra utsatta kommun- och stadsdelar.  

• Utveckla flygplatsen med perspektiv som arbetsmarknad, 
krisberedskap och regional utveckling i åtanke.  

 
Kommunstyrelsen beslutar att följande uppdrag läggs till under ”Styra 
och stödja för en hållbar utveckling”: 

• Öka krisberedskap hos privathushåll och företag i kommunen 
• Utveckla Växjö kommuns tillgänglighet för fler med 

funktionsvariationer 
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Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) hanterar först de ändringsyrkanden som 
lämnas av Jon Malmqvist och Christina Rosén och ställer dem mot 
arbetsutskottets förslag. 
 
Ordförande ställer Jon Malmqvist första yrkande mot arbetsutskottets 
förslag och konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt 
arbetsutskottets förslag. 
 
Ordförande ställer Jon Malmqvist andra yrkande mot arbetsutskottets 
förslag och konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt 
arbetsutskottets förslag. 
 
Ordförande ställer Christina Roséns första yrkande mot arbetsutskottets 
förslag och konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt 
arbetsutskottets förslag. 
 
Ordförande ställer Christina Roséns andra yrkande mot arbetsutskottets 
förslag och konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt 
arbetsutskottets förslag. 
 
 
Ordförande konstaterar att kommunstyrelsen beslutat att anta 
arbetsutskottets förslag till internbudget och påbörjar sedan 
hanteringen av de framlagda tilläggsyrkandena som hanteras ett och ett. 
Tilläggsyrkandena ställs mot avslag. 
 
 
Ordförande ställer Pernilla Tornéus första yrkande mot avslag och 
konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Ordförande ställer Anton Olssons första yrkande mot avslag och 
konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Ordförande ställer Anton Olssons andra yrkande mot avslag och 
konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Ordförande ställer Suzanne Franks yrkande mot avslag och konstaterar 
att kommunstyrelsen beslutar enligt Suzanne Franks yrkande. 
 
Ordförande ställer Pernilla Tornéus andra yrkande mot avslag och 
konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Omröstning begärs. 
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Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på Pernilla Tornéus yrkande 
Nej för att på avslag på tilläggsyrkandet 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå tilläggsyrkandet med stöd av 
ordförandes utslagsröst. 7 ledamöter röstade för att avslå 
tilläggsyrkandet, 7 ledamöter röstade för Pernilla Tornéus 
tilläggsyrkande och en ledamot avstod från att rösta.  
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)   Nej  
Pernilla Tornéus (M)  Ja   
Tomas Thornell (S)   Nej  
Julia Berg (S) Arijeta Reci  Nej  
Martin Edberg (S)   Nej  
Otto Lindlöf (S)   Nej  
Magnus P Wåhlin (MP)   Nej  
Tina Sturesson (C)    Avstår 
Anton Olsson (M)  Ja   
Sofia Stynsberg (M)  Ja   
Suzanne Frank (M)  Ja   
Jon Malmqvist (M)  Ja   
Christina Rosén (L)  Ja   
Pernilla Wikelund (SD)  Ja   
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

  Nej  

Summa:  7 7 1 
 
 
Ordförande ställer Sofia Stynsbergs yrkande mot avslag och konstaterar 
att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på Sofia Stynsbergs yrkande 
Nej för att på avslag på tilläggsyrkandet 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå tilläggsyrkandet med stöd av 
ordförandes utslagsröst. 7 ledamöter röstade för att avslå 
tilläggsyrkandet, 7 ledamöter röstade för Sofia Stynsbergs 
tilläggsyrkande och en ledamot avstod från att rösta.  
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Ledamöter       Tjänstgörande 
ersättare 

Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)   Nej  
Pernilla Tornéus (M)  Ja   
Tomas Thornell (S)   Nej  
Julia Berg (S) Arijeta Reci  Nej  
Martin Edberg (S)   Nej  
Otto Lindlöf (S)   Nej  
Magnus P Wåhlin (MP)   Nej  
Tina Sturesson (C)    Avstår 
Anton Olsson (M)  Ja   
Sofia Stynsberg (M)  Ja   
Suzanne Frank (M)  Ja   
Jon Malmqvist (M)  Ja   
Christina Rosén (L)  Ja   
Pernilla Wikelund (SD)  Ja   
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

  Nej  

Summa:  7 7 1 
 
 
Ordförande ställer Pernilla Wikelunds första yrkande mot avslag och 
konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på Pernilla Wikelunds yrkande 
Nej för att på avslag på tilläggsyrkandet 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå tilläggsyrkandet med 13 röster mot 
en röst för Pernilla Wikelunds yrkande. En ledamot avstod från att rösta. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 
2024-02-06 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   23 (59) 

 

Ledamöter       Tjänstgörande 
ersättare 

Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)   Nej  
Pernilla Tornéus (M)   Nej  
Tomas Thornell (S)   Nej  
Julia Berg (S) Arijeta Reci  Nej  
Martin Edberg (S)   Nej  
Otto Lindlöf (S)   Nej  
Magnus P Wåhlin (MP)   Nej  
Tina Sturesson (C)    Avstår 
Anton Olsson (M)   Nej  
Sofia Stynsberg (M)   Nej  
Suzanne Frank (M)   Nej  
Jon Malmqvist (M)   Nej  
Christina Rosén (L)   Nej  
Pernilla Wikelund (SD)  Ja   
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

  Nej  

Summa:  1 13 1 
 
 
Ordförande ställer Pernilla Wikelunds andra yrkande mot avslag och 
konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Ordförande ställer Pernilla Wikelunds tredje yrkande mot avslag och 
konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på Pernilla Wikelunds yrkande 
Nej för att på avslag på tilläggsyrkandet 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå tilläggsyrkandet med 13 röster mot 
en röst för Pernilla Wikelunds yrkande. En ledamot avstod från att rösta. 
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Ledamöter       Tjänstgörande 
ersättare 

Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)   Nej  
Pernilla Tornéus (M)   Nej  
Tomas Thornell (S)   Nej  
Julia Berg (S) Arijeta Reci  Nej  
Martin Edberg (S)   Nej  
Otto Lindlöf (S)   Nej  
Magnus P Wåhlin (MP)   Nej  
Tina Sturesson (C)    Avstår 
Anton Olsson (M)   Nej  
Sofia Stynsberg (M)   Nej  
Suzanne Frank (M)   Nej  
Jon Malmqvist (M)   Nej  
Christina Rosén (L)   Nej  
Pernilla Wikelund (SD)  Ja   
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

  Nej  

Summa:  1 13 1 
 
 
Ordförande ställer Pernilla Wikelunds fjärde yrkande mot avslag och 
konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Ordförande ställer Pernilla Wikelunds femte yrkande mot avslag och 
konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Ordförande ställer Pernilla Wikelunds sjätte yrkande mot avslag och 
konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Ordförande ställer Pernilla Wikelunds sjunde yrkande mot avslag och 
konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på Pernilla Wikelunds yrkande 
Nej för att på avslag på tilläggsyrkandet 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå tilläggsyrkandet med 13 röster mot 
en röst för Pernilla Wikelunds yrkande. En ledamot avstod från att rösta. 
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Ledamöter       Tjänstgörande 
ersättare 

Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)   Nej  
Pernilla Tornéus (M)   Nej  
Tomas Thornell (S)   Nej  
Julia Berg (S) Arijeta Reci  Nej  
Martin Edberg (S)   Nej  
Otto Lindlöf (S)   Nej  
Magnus P Wåhlin (MP)   Nej  
Tina Sturesson (C)    Avstår 
Anton Olsson (M)   Nej  
Sofia Stynsberg (M)   Nej  
Suzanne Frank (M)   Nej  
Jon Malmqvist (M)   Nej  
Christina Rosén (L)   Nej  
Pernilla Wikelund (SD)  Ja   
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

  Nej  

Summa:  1 13 1 
 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunchefen 
Förvaltningschefen 
 
För kännedom 
Controller kommunledningsförvaltningen 
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§ 49 Dnr 2018-00239 
 

Växjöortens Fältrittklubb och Växjö Hästsport 
Center AB 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beviljar ingen ytterligare finansiering till Växjö 

Hästsport Center AB. 
 

2. Kommunchef och kommunstyrelsens presidium ges i uppdrag att 
föra samtal med Växjöortens Fältrittklubb i den händelse de 
behöver stöd för att kunna genomföra sin verksamhet. Vidare ska 
kommunchef bevaka utvecklingen i Växjö Hästsport Center AB. 

 
3. Då frågan om markköp har fallit och Växjö Hästsport Center AB 

inte har betalt köpeskilling enligt ingånget köpekontrakt häver 
kommunen avtalet om fastighetsköp, undertecknat av Växjö 
Hästsport Center AB den 24 maj 2023, och ger kommunchefen i 
uppdrag att verkställa hävningen. 

 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar följande 
skriftliga reservation: 
 
I december-23 kom det till Sverigedemokraternas kännedom att det 
rådde akut ekonomisk kris i VFK med föreningsägda Växjö 
Hästsportcenter AB (VHC). Företrädare för VFK och VHC har då uppsökt 
Växjö kommun med önskemål om att låna ytterligare medel för 
färdigställande av Arenaprojektet. Vi blev som parti kallade till informellt 
informationsmöte.  Vi har som parti därefter granskat handlingar som vi 
hittills fått tillgängliga och ställt frågor till tjänstemän varav vissa ännu 
inte blivit besvarade.   
 
När ärendet sedermera hamnar i media har delar av allmänheten med 
kännedom från branschen kontaktat oss med information som de önskat 
framföra. Uppgifterna som framkommer tyder på allvarliga brister som 
inte helt utan tvivel kan uteslutas vara brottslig handling, oegentlighet 
eller motsvarande trolöshet mot huvudman. 
 
Om den information som kommit oss tillhanda är korrekt finns det 
uppenbar risk att varor och material som exempelvis grus och annat 
byggmaterial förknippat med byggnationen har hamnat hos privata 
aktörer men kostnadsbelastat projektet enligt ovan. Av våra frågor kring 
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kommunens egen utredning framgår det att fakturor för material som 
förevisats, inte har gått att utföra en rimlighetsbedömning på. Det är 
inte heller rimligt att en tjänsteman i kommunen kan förväntas ha 
kompetens att utföra en sådan bedömning.  
 
Vidare saknas underlag som styrker kostnader för påstådda ”fördyrande 
omständigheter och ambitionshöjningar”. Därtill finner vi det 
synnerligen klandervärt om inte rent av brottsligt att den miljon som 
utbetalats som stöd avsett för köp av tomten där byggnationer har 
utförts, har av ansvariga använts till byggnationen. Utan att Växjö 
kommun informerade som detta. Enda konsekvensen för VFK och VHC 
är att Växjö kommun häver köpeavtalet för marken. En rimlig åtgärd 
som vi därmed också idag har bifallit.  
 
Kvarstår gör de facto för Växjö kommuns skattebetalare och VFK med 
medlemmar att ansvariga för verksamheten har agerat oansvarigt, 
oetiskt om inte också rent av oegentligt.  
 
Dagens beslutsunderlag bytte över natten till idag också skepnad och 
innehåll både till mängd och beslutsformulering. Oavsett underlagen så 
framgår det tydligt att det från flera håll syns en bristande kontroll och 
uppföljning. VFK med VHC som avtalspart har brustit i efterlevnad av 
ekonomiskt ansvar, fört sig med oriktig rapportering gentemot Växjö 
kommun samt oetiskt och oegentligt handlande kring det villkor i 
låneavtalet som tidigare fastställts.  
 
Detta agerande drabbar Växjö kommun med dess skattebetalare. Det 
drabbar också en rad av Hästsportens anhängare som försatts i en 
besvärande och bekymmersam situation.  
 
Vi hävdar å det bestämdaste att en rad uppgifter behöver utredas och 
klargöras. Därav har vi med våra yrkanden föreslagit att det tillsätts en 
oberoende och extern granskning som kan utesluta misstankar om brott 
och oegentligheter innan dess att vidare insatser och ekonomiska stöd 
ellerrsätta lån beviljas VFK med Växjö Hästsportcenter.  
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige godkände 2018-10-16 (§257) en utlåning om 
maximalt 55 miljoner kronor för uppförande av ridsportsanläggning till 
Växjö Hästsport Center AB, ett nybildat bolag ägt av Växjöortens 
Fältrittklubb (VFK). En förutsättning för att lån ska beviljas enligt 
beslutet är att finansieringen av driftskostnaderna är långsiktigt lösta. 
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Inledningsvis byggde driftfinansieringen av projektet på stora åtaganden 
från Växjö kommun avseende både driftbidrag och nyttjanderättsavtal. 
Projektet arbetades om till en omfattning och inriktning som 
ägarföreningen VFK till övervägande del förväntas kunna finansiera 
driften av på egen hand. 
 
Ursprunglig investeringsplan (Kommunstyrelsen 2022-01-11, §27)  
som innebar en utlåning om maximalt 18 miljoner kronor omfattar ett 
ridhus, ett ridskolestall samt en ekonomidel med bland annat 
personalutrymmen, toaletter och omklädningsrum.  
 
Projektet drabbades 2022 av förseningar och ökade kostnader om 
sammanlagt 4 miljoner kronor i huvudsak på grund av ökade 
materialpriser på stomme och betongarbeten, samt förekomst av PFAS i 
schaktmassor. Leverantörerna har rätt att föra kostnadsökningar vidare 
till Växjö Hästsport Center AB. 
 
Under hösten 2022 presenterade VFK även ett förslag till utökning av 
ursprunglig investeringsplan som innebar förstärkta intäktsmöjligheter. 
Planen omfattade uppförande av ytterligare ett ridhus till en beräknad 
kostnad om 3,5 miljoner kronor. Ridhus nummer 2 skapar 
förutsättningar för större tävlingar (regionala, nationella och 
internationella) under inomhussäsongen. VFK har erfarenhet av liknande 
tävlingar utomhus med goda sportsliga och ekonomiska resultat. Få 
anläggningar har möjlighet att arrangera liknande arrangemang under 
inomhussäsongen.  
 
Den reviderade affärsplanen, som även inkluderade ett andra ridhus, 
visade på förbättrade ekonomiska förutsättningar att hantera fördyrade 
kostnader om 4 miljoner kronor, samt även möjlighet att hantera en 
tillkommande investering om ytterligare 3,5 miljoner kronor. Mot denna 
bakgrund beviljade kommunstyrelsen 2023-03-07 (§86) en utökad 
lånefinansiering med 7,5 miljoner kronor (totalt 25,5 miljoner kronor). 
Kommunstyrelsen beviljade även ett tillfälligt driftbidrag om 300 000 
kronor 2024-2026 som stöd till uppstart av verksamheten.   
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 27/2024 föreslagit följande: 

1. Kommunstyrelsen beviljar ingen ytterligare finansiering till Växjö 
Hästsport Center AB. 

 
2. Kommunchef och kommunstyrelsens presidium ges i uppdrag att 

föra samtal med Växjöortens Fältrittklubb i den händelse de 
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behöver stöd för att kunna genomföra sin verksamhet. Vidare ska 
kommunchef bevaka utvecklingen i Växjö Hästsport Center AB. 

 
3. Då frågan om markköp har fallit och Växjö Hästsport Center AB 

inte har betalt köpeskilling enligt ingånget köpekontrakt häver 
kommunen avtalet om fastighetsköp, undertecknat av Växjö 
Hästsport Center AB den 24 maj 2023, och ger kommunchefen i 
uppdrag att verkställa hävningen. 

 
Kommunchefens skrivelse daterad den 26 januari 2024 där följande 
sammanfattning framgår: Uppförandet av Växjö Hästsportcenter 
befinner sig, per den 31 december 2023 i ett slutskede. Projektets 
ekonomiska ramar har dock överskridits kraftigt till följd av en komplex 
struktur för entreprenaden, och enligt genomförd utredning och 
bedömning en bristande projekt- och ekonomistyrning.  
 
Därutöver har projektets kostnader påverkats negativt av hög inflation, 
indexeringar och stigande räntekostnader under byggprocessen som 
blivit längre än planerad. Ambitionsökningar och ofinansierad utökning 
med tävlingsstallet bidrar också till en allvarlig situation för Växjö 
Hästsport Center AB och VFK.  
 
Kommunen finner inte att det finns förutsättningar att medge 
ytterligare finansiering till Växjö Hästsport Center AB. Bolaget har att 
hantera de investeringar som gjorts och hantera kostnader som därmed 
har uppstått. 
 
Däremot finner kommunen det rimligt att tillfälligt stöd kan ges till VFK 
för att befintlig verksamheten ska kunna upprätthållas. 
 
Yrkanden 
Pernilla Wikelund (SD):  

1. Kommunstyrelsen beslutar att berörd förvaltning ges uppdrag att 
skyndsamt tillsätta oberoende extern granskning av villkor, 
hantering, mottagare av utbetalda lån och dess ansvariga parter, 
fakturors innehåll och flöden, parternas följsamhet till villkor och 
avtalat gällande Växjö kommuns avtal om lån till VFK med Växjö 
Hästsportcenter och underleverantörer.  

 
2. Kommunstyrelsen beslutar att grundligt utreda om ärendet 

inrymmer brottsmisstankar eller annat av oegentligheter.  
 

3. Kommunstyrelsen beslutar att berörd förvaltning polisanmäler 
vid brottsmisstanke.  
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4. Kommunstyrelsen ger berörda förvaltningar uppdrag att 
säkerställa förbättrad rutin, kontroll och uppföljning vid lån- och 
andra stödutbetalningar.  
 

5. Kommunstyrelsen beslutar att stoppa för fler lån till VFK med 
Växjö Hästsportcenter AB till dess ovan punkter är utredda.  

 
6. Då frågan om markköp har fallit och Växjö Hästsport Center AB 

inte har betalt köpeskilling enligt ingånget köpekontrakt häver 
kommunen avtalet om fastighetsköp, undertecknat av Växjö 
Hästsport Center AB den 24 maj 2023, och ger kommunchefen i 
uppdrag att verkställa hävningen. 

 
Pernilla Tornéus (M) med instämmande av Tomas Thornell (S), Tina 
Sturesson (C), Jon Malmqvist (KD), Maria Garmer (V), Arijeta Reci (S), 
Christina Rosén (L) och Magnus P Wåhlin (MP): Bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt Pernilla Tornéus 
yrkande. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på arbetsutskottets förslag 
Nej för att rösta på Pernilla Wikelunds yrkande. 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 14 röster 
mot 1 röst för Pernilla Wikelunds yrkande. 
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Ledamöter       Tjänstgörande 
ersättare 

Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)  Ja   
Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S) Arijeta Reci Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Tina Sturesson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)  Ja   
Sofia Stynsberg (M)  Ja   
Suzanne Frank (M)  Ja   
Jon Malmqvist (M)  Ja   
Christina Rosén (L)  Ja   
Pernilla Wikelund (SD)   Nej  
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  14 1  
 
 
Beslutet skickas till 
Växjöortens Fältrittklubb (VFK) 
Växjö Hästsportcenter AB 
 
För åtgärd 
Kommunchefen 
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§ 50 Dnr 2023-00218 
 

Redovisning av uppdrag om att ta fram förslag på 
avtal för samverkan mellan Växjö kommun och 
Funkibator Ideell Förening 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå i ett idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) med Funkibator Ideell Förening.  
 
Bakgrund 
2020 beslutade kommunfullmäktige att införa ett nytt arbetssätt för 
kommunens samverkan med funktionshinderrörelsen. Det nya 
arbetssättet bygger på samverkan i olika former som präglas av 
ömsesidig dialog och delaktighet i tidiga skeden. Växjö kommuns 
samverkan bygger på 2 intressentdialoger per år med Funkibator. 
Dialogernas innehåll och upplägg planeras gemensamt av Funkibator 
och Växjö kommun. Funkibator fakturerar 5000 kr per intressentdialog 
som genomförs inom ramen för Växjö kommuns samverkan med 
funktionshinderrörelsen.  
 
Funkibator har inkommit med en förfråga om att lyfta en diskussion om 
ersättningen de får för dialogerna. Formerna för samverkan med 
Funkibator saknar undertecknat avtal. Med anledning av detta uppdrog 
kommunstyrelsen åt kommunchef att ta fram ett förslag på avtal.  
 
Beslutsunderlag 
Hållbarhetsutskottet har i § 7/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå i ett idéburet offentligt partnerskap  
(IOP) med Funkibator Ideell Förening.  
 
Kommunchefens skrivelse daterad den 11 januari 2024 där följande  
sammanfattning framgår: Ett idéburet offentligt partnerskap utgör en  
formalisering av samverkan och ett tydliggörande av varje parts  
åtagande och insatser.  
Med det nya avtalet synliggörs syftet med partnerskapet och parternas  
åtaganden. Detta innebär att det blir lättare att följa upp och eventuellt  
revidera partnerskapet. Det nya avtalet innebär inte några ändringar  
gällande intressentdialoger, Växjö kommun och Funkibator fortsätter att  
träffas 2 gånger per år enligt tidigare upplägg. Förutom  
intressentdialoger ska Funkibator agera som remissinstans och  
rådgivare till Växjö kommun vid relevanta verksamhetsändringar.  
Ersättningen för IOP är 30 000 kr årligen.  
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Partnerskapet bedöms ha positiv påverkan inom ett rad områden bland  
annat tillgänglighet, mångfald och folkhälsa. 
 
- Avtal Idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan Växjö kommun  
och Funkibator Ideell Förening 
 
Yrkanden 
Sofia Stynsberg (M) med instämmande av Pernilla Wikelund (SD): 
Kommunstyrelsen avslår hållbarhetsutskottets förslag. 
 
Magnus P Wåhlin (MP) med instämmande av Arijeta Reci (S) och Maria 
Garmer (V): Bifall till hållbarhetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt hållbarhetsutskottets 
förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på hållbarhetsutskottets förslag 
Nej för att rösta på Sofia Stynsbergs yrkande 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt hållbarhetsutskottets förslag med 8 
röster mot 7 röster för Sofia Stynsbergs yrkande. 
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Ledamöter       Tjänstgörande 
ersättare 

Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)   Nej  
Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S) Arijeta Reci Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Tina Sturesson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)   Nej  
Sofia Stynsberg (M)   Nej  
Suzanne Frank (M)   Nej  
Jon Malmqvist (M)   Nej  
Christina Rosén (L)   Nej  
Pernilla Wikelund (SD)   Nej  
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  8 7  
 
 
Beslutet skickas till 
Funkibator Ideell Förening 
 
För åtgärd 
Kommunchefen 
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§ 51 Dnr 2024-00058 
 

Begäran om dispens från Allmänna bestämmelser 13 
§ mom. 5 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen bifaller förslaget att arbete i kombination med jour 
enligt bilaga J får förläggas i upp till 24 timmar. Dispensen bifalls under 
perioden 2024-02-01 tom 2025-01-31.  
 
Bakgrund 
Med hänsyn till omsorgstagarens behov och personalens arbetsmiljö  
finns behov av att söka dispens från Allmänna bestämmelser (AB) 13 §  
mom. 5. Dispensansökan avser ett personligt assistansärende på enhet  
29. I AB 13 § mom. 5 anges att den sammanlagda arbetstiden vid  
planerad förläggning av arbete i kombination med jour får vara högst 20  
timmar. I cirkulär 23:42 från SKR ges förutsättningar för sammanlagd  
arbetstid i upp till 24 timmar vid dispens. Beslut om att begära dispens  
ska fattas av den högsta ledningen i kommun, region eller kommunalt  
företag. Med högsta ledning avses kommunstyrelse, regionstyrelse,  
bolagsstyrelse eller motsvarande.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 40/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen bifaller förslaget att arbete i kombination med jour  
enligt bilaga J får förläggas i upp till 24 timmar. Dispensen bifalls under  
perioden 2024-02-01 tom 2025-01-31.  
 
HR-konsultens tjänsteskrivelse i ärendet, daterad den 25 januari 2024  
där följande sammanfattning framgår: Arbetsgivaren gör avvägningen att  
personalens arbetsmiljö förbättras vid möjlighet att förlägga arbete och  
kombination med jour enligt bilaga J i upp till 24 timmar. En förbättrad  
arbetsmiljö följer som en konsekvens av högre omsorgskvalité eftersom  
omsorgstagarens behov förutsätter en sådan arbetstidsförläggning, se  
20240112 Bilaga dispensansökan.  
 
-Risker vid ändringar i verksamheten  
-20240112 Bilaga dispensansökan  
-Protokoll extrainsatt FSG oms 240118  
-2023-01-22 Protokoll MBL § 11 dispens för arbete i kombination med  
 jour enligt bilaga J i högst 24 timmar.  
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Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
HR-chefen 
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§ 52 Dnr 2023-00250 
 

Yttrande över granskning av Växjö kommuns arbete 
med krisberedskap 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen uppdrar till kommunchefen att genomföra en  

analys av revisionens rekommendationer och lämna förslag till  
ändringar och tillägg i dokumentstrukturen.  

 
2. Resultat/bedömning redovisas i kommunstyrelsen under 2024.  

 
Bakgrund 
Kommunens revisorer har låtit genomföra en granskning av 
kommunkoncernens krisberedskap. Mot bakgrund av granskningen har 
revisorerna lämnat rekommendationer till kommunstyrelsen och önskar 
svar på dessa samt tidplan för genomförande. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har i § 42/2024 föreslagit följande: 

1. Kommunstyrelsen uppdrar till kommunchefen att genomföra en  
analys av revisionens rekommendationer och lämna förslag till  
ändringar och tillägg i dokumentstrukturen.  

 
2. Resultat/bedömning redovisas i kommunstyrelsen under 2024.  

 
Kommunchefens skrivelse, daterad den 12 januari 2024 där följande 
sammanfattning framgår: Rapporten från revisorerna pekar på att 
reglementen och ägardirektiv saknar skrivningar om krisberedskap. Det 
saknas även, enligt revisorerna, kommunchefsinstruktion inom området 
och en krishanteringsplan för kommunledningsförvaltningen och dess 
verksamheter. 
 
Ansvar, roller och uppgifter måste vara tydliga, från styrdokument på 
kommunfullmäktigenivå till reglementen, ägardirektiv, planer och 
instruktioner. Det är en omfattande dokumentstruktur på flera 
beslutsnivåer och skrivningarna måste korrelera. Säkerhet- och 
beredskapsavdelningen kommer, med stöd av kansli- och juridisk 
avdelning, att göra en analys kring vilka delar i formalia som behöver 
ändras och/eller tillföras. Beslut i respektive nämnd/styrelse under 
2024. 
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Analys och bedömning kring behov och eventuellt beslut om 
krishanteringsplan för KLF:s verksamheter kommer att ske under 2024. I 
denna del ingår även ett förtydligande av roller för de verksamheter som 
ligger under servicenämnden. 
 
Revisorerna skriver att kommunstyrelsen ska säkerställa att 
samhällsviktig verksamhet samordnas över förvaltningsgränserna. Detta 
arbete pågår genom kontinuitetshantering men kommer ytterligare 
klargöras och framgå av de beredskapskrav som nu ska tas fram. Ett 
första utkast till beredskapskrav kan vara färdigt 2024 men arbetet 
kommer att fortsätta även åren därefter. 
 
Gällande rekommendationen att utarbeta en rutin/riktlinje för 
incidenter är det i nuläget oklart vad som saknas idag och vilket problem 
som denna rutin skulle lösa. Möjligen kan uppföljningsansvaret vid 
incidenter skrivas in i reglemente och ägardirektiv och möjligen kan det 
delvis omhändertas vid utveckling av kommunens incident- och 
skaderapporteringssystem. Denna fråga kommer att utredas. 
 
 
Beslutet skickas till 
Kommunens revisorer 
 
För åtgärd 
Kommunchefen 
 
För kännedom 
Säkerhetschefen 
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§ 53 Dnr 2023-00570 
 

Yttrande över Klimat- och 
näringslivsdepartementets remiss av 
Naturvårdsverkets skrivelse Åtgärder för att öka 
materialåtervinningen av avfall  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun lämnar följande 
synpunkter på remissen: 
Växjö kommun arbetar målmedvetet med att minska mängden avfall 
som går till förbränning och deponi genom satsningar på förebyggande, 
ökat återbruk och ökad återvinning som möjliggörs riktade insatser, 
samarbeten med andra aktörer, kontinuerligt förbättringsarbete, 
uppföljning av resultat och välkomnar Naturvårdsverkets förslag på 
åtgärder för minskade mängder kommunalt avfall, ökad utsortering av 
det avfall som uppstår och ökad grad av förberedelse för återanvändning 
och materialåtervinning. 
 
Åtgärderna är dock inte är tillräckliga för att nå EU:s mål och skapa en 
cirkulär ekonomi. Växjö kommun vill framför allt se ett större fokus på 
producenternas och produktägarnas ansvar för avfallet som uppstår 
från deras produkter. Kommunen anser att det är effektivast, även 
kostnadsmässigt, att påverka avfallets mängder och återanvändning- 
och återvinningsgrad med åtgärder högre upp i produktionskedjan. 
Kommande krav rörande ekodesign, kvotplikt och annat utökat 
producentansvar och produktkrav samt ansvarsutkrävande för 
ursprunglig avfallsproducent kan förväntas medföra förbättringar på 
området. 
 
Växjö kommun anser att ett producentansvar är nödvändigt för att 
minska avfallsmängderna och öka andelen återvunnet material. 
Kommunen vill att producenterna och produktägarna ska ta hand om 
avfallet från sina produkter och se till att det återanvänds, återtillverkas 
eller återvinns på ett miljövänligt sätt. Detta skulle minska trycket på 
kommunerna och avfallshanteringsbolagen som idag får ta hand om 
stora mängder avfall som inte är lämpligt för materialåtervinning. 
 
Växjö kommun vill också att producenterna och produktägarna ska 
utforma sina produkter så att de är resurssnåla, lätta att reparera, 
återbruka och återvinna, och fria från miljö- och hälsofarliga ämnen. 
Detta skulle bidra till att förlänga produktens livslängd, minska avfallets 
miljöpåverkan och öka efterfrågan på återvunnet material. 
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Växjö kommun anser att ett stärkt producentansvar från design till 
försäljning och återtagning skulle gynna både miljön, samhället och 
ekonomin. Det skulle skapa incitament för innovation, skapa nya jobb 
och affärsmöjligheter, och minska kostnaderna för avfallshantering. Det 
skulle också öka medvetenheten och engagemanget hos 
konsumenterna, som skulle få bättre förutsättningar att göra hållbara 
val. Kommunen hoppas att Naturvårdsverket tar hänsyn till våra 
synpunkter och inkluderar ett producentansvar för möbler och 
madrasser i sina åtgärdsförslag. 
 
Att ställa ytterligare krav kopplade till ökad utsortering i avfallsledet som 
bl. a. föreslås är dyrt och praktiskt svårhanterligt och kommer bli en 
resursfråga för kommunernas avfallsorganisationer och som kommer 
landa på taxekollektivet om inte staten skjuter till riktade resurser. I 
stället krävs att marknaden stimuleras att efterfråga cirkulära tjänster, 
återbrukat material, reparation och återvunnen råvara med hjälp av 
skatteväxling, momshantering osv. 
 
Ett exempel på svårhanterligt avfall inom kommunernas ansvar är plast 
där bl. a. Växjö kommun lägger mycket resurser på att samla in, 
informera och även eftersortera s. k. kommunplast (plast som ej är 
förpackningar). Dessa åtgärder är nödvändiga för att skilja på plast som 
det finns en efterfrågan på och plast som ej efterfrågas av 
återvinningsledet, p.g.a. den stora floran av plaster som finns på 
marknaden och den stora mängd plastprodukter som består av olika 
sorteras plast som inte går att separera från varandra. En reglering av 
antalet plasttyper och krav på design för återvinning av plastprodukter 
hade möjliggjort att mer plast hade kunnat återvinnas. 
 
Ett annat illustrativt exempel är insamling av produkter för återbruk 
som Växjö kommun jobbar mycket aktivt med på alla 
återvinningscentraler. Stora mängder möbler, hushållsartiklar, sport- 
och fritidsutrustning mm samlas in varje dag, tyvärr går mycket av detta 
material i slutändan till förbränning då det finns en för låg efterfrågan på 
begagnat material. Återbruksentreprenörerna konkurrerar med i 
sammanhanget billiga nyproducerade varor och har svårt att täcka 
kostnader för lokaler och personal. För att återbruk ska ta fart på riktigt 
krävs stimulans av marknaden och sannolikt hantera nytillverkade 
produkters verkliga miljökostnad på lämpligt sätt. 
 
Naturvårdsverket bör se över resurser för tillsyn på lokal och central 
nivå (t.ex. över producenterna och säkerställa att produkterna uppfyller 
kraven i producentansvarsförordningarna), dialog med 
tillverkningssektorn, tillsynsvägledning på nationell nivå, instrument för 
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efterlevnad som miljösanktionsavgifter för bristande källsortering (t. ex. 
hos verksamheter). 
 
Gällande förslag om ökad information anser Växjö kommun att 
information som förebygger att avfall uppstår, och som åläggs 
producenter och återförsäljare, bör vara fokus. Potentialen av 
kommunens information mot medborgare för att uppnå 
beteendeförändringar som är nödvändiga för att komma tillrätta med 
felaktig sortering och förebyggande av avfall kan också ifrågasättas. 
Möjligen kan de komplettera ekonomiska och styrmedel och tillsyn. 
 
Ökad fokus på kommunal resursförebyggande rådgivning i energi- och 
klimatrådgivningen till hushåll, bostadsrättsföreningar, fastighetsägare 
och småföretag skulle kunna samordnas med dagens energi- och 
klimatrådgivning men kräver i så fall statlig finansiering, rekrytering och 
kompetensutveckling bland rådgivarna och tillägg i förordning 
(2016:385) om bidrag till kommunal energi- och klimatrådgivning. 
 
Växjö kommun står till förfogande för att bidra med vår kunskap och 
erfarenhet inom avfallshantering. 
 
Bakgrund 
EU:s medlemsstater måste senast år 2025 se till att 55 procent av det 
kommunala avfallet förbereds för återanvändning eller 
materialåtervinns. I Sverige uppgick år 2021 materialåtervinningen och 
förberedelsen för återanvändning av kommunalt avfall till 40 procent, 
vilket innebär att Sverige riskerar att inte nå EU:s mål till 2025. 
Naturvårdsverket fick den 22 december 2022 i uppdrag att utreda vilka 
åtgärder som krävs för att Sverige ska nå målen om förberedelse för 
återanvändning och materialåtervinning av kommunalt avfall i EU:s 
avfallsdirektiv. I uppdraget Åtgärder för att öka materialåtervinningen av 
avfall ska Naturvårdverket överväga åtgärder som rör krav på separat 
insamling av relevanta avfallsfraktioner från såväl hushåll som 
verksamheter. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 41/2023 lämnat förslag på yttrande över 
remissen. 
 

-Södra Smålands Avfall & Miljös yttrande i skrivelse daterad 2024-01-18  
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Beslutet skickas till 
Klimat- och näringslivsdepartementet 
 
För kännedom 
Södra Smålands Avfall & Miljö AB 
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§ 54 Dnr 2023-00598 
 

Återstående val att förrättas av kommunstyrelsen 
inför 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen utser Lena Johansson (C) till ledamot i Kinnevalds 
häradskassas studie- och stipendiefond för Mellersta Kinnevalds och 
Bergunda kommuner samt Jäts församling, nämnd för granskning 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen beslutade i § 29/2024 om val inför 2024. En plats 
lämnades då vakant. 
 
Yrkanden 
Tina Sturesson (C): Kommunstyrelsen utser Lena Johansson (C) till 
ledamot i Kinnevalds häradskassas studie- och stipendiefond för 
Mellersta Kinnevalds och Bergunda kommuner samt Jäts församling, 
nämnd för granskning 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) frågar om yrkandet kan antas och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt Tina Sturessons 
yrkande. 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Lena Johansson 
Förtroendemannaregistret 
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§ 55 Dnr 2023-00599 
 

Motion om att utreda möjliga lokaler och ytor för 
motorintresserad ungdom i Växjö kommun - Pernilla 
Wikelund (SD) 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige avslår motionen med att det inte är aktuellt att 
Växjö kommun upplåter lokaler åt motorintresserade ungdomar så 
generellt som att-satsen i motionen föreslår. Intresset för A-traktorer 
och andra motorfordon som är tillåtna för yngre ungdomar har ökat, 
varför insatser för att vägleda och stimulera målgruppen kommer att 
hanteras av kultur- och fritidsförvaltningen. 
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet. 
 
Bakgrund 
Pernilla Wikelund (SD) föreslår i en motion den 4 december 2023 
följande: 

• Att Växjö kommunfullmäktige uppdrar åt berörd nämnd och 
styrelse att utreda möjliga lokaler och annat av resurser som kan 
erbjudas motorintresserad ungdom i Växjö kommun.  

• Att Växjö kommunfullmäktige utreder vilka parter och regelverk 
som behöver kopplas samman med lokaler och motorungdomar 
för att säkerställa ordning och utveckling av ungdomarnas 
motorintresse. 

 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 31/2023 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige avslår motionen med att det inte är aktuellt att 
Växjö kommun upplåter lokaler åt motorintresserade ungdomar så 
generellt som att-satsen i motionen föreslår. Intresset för A-traktorer 
och andra motorfordon som är tillåtna för yngre ungdomar har ökat, 
varför insatser för att vägleda och stimulera målgruppen kommer att 
hanteras av kultur- och fritidsförvaltningen. 
 
Yrkanden 
Pernilla Wikelund (SD): Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 
Martin Edberg (S): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på arbetsutskottets förslag 
Nej för att rösta på Pernilla Wikelunds yrkande 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 14 röster 
mot en röst för Pernilla Wikelunds yrkande. 
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)  Ja   
Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S) Arijeta Reci Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Tina Sturesson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)  Ja   
Sofia Stynsberg (M)  Ja   
Suzanne Frank (M)  Ja   
Jon Malmqvist (M)  Ja   
Christina Rosén (L)  Ja   
Pernilla Wikelund (SD)   Nej  
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  14 1  
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§ 56 Dnr 2023-00305 
 

Motion om att utreda förutsättningarna för att 
minska spridningen av tungmetaller och 
läkemedelsrester - Björn Svensson (M) 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige besvarar motionen enligt följande: 
Slam från Sundet används i första hand som gödsel och 
jordförbättringsmaterial och viktiga näringsämnen och mull återförs till 
jordbruket. Genom att vara Revaqcertifierade och följa de krav som 
följer med det anser verksamheten att dagens hantering är den bästa i 
dagsläget. 
 
Det pågår forskning inom området och istället för att starta egna 
utredningar så ska verksamheten bevaka de nationella riktlinjer och 
forskning som pågår gällande spridning av avloppsslam. 
 
Bakgrund 
Björn Svensson (M) har den 7 juni 2023 inkommit med en motion om att 
utreda förutsättningarna för att minska spridningen av tungmetaller och 
läkemedelsrester. I motionen föreslås: 

• att en opartisk utredning tillsätts som föreslår lämplig metod att 
behandla slammet och producera en gödselprodukt med inga 
eller mycket lågt innehåll av läkemedelsrester och tungmetaller 

• att utredningen tar fram kostnaden för installation och drift av 
föreslagen metod(er) 

• att möjligheten undersöks för att utredningen drivs tillsammans 
med Linnéuniversitetet   

 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 32/2024 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige besvarar motionen enligt följande: 
Slam från Sundet används i första hand som gödsel och 
jordförbättringsmaterial och viktiga näringsämnen och mull återförs till 
jordbruket. Genom att vara Revaqcertifierade och följa de krav som 
följer med det anser verksamheten att dagens hantering är den bästa i 
dagsläget. 
 
Det pågår forskning inom området och istället för att starta egna 
utredningar så ska verksamheten bevaka de nationella riktlinjer och 
forskning som pågår gällande spridning av avloppsslam. 
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Samhällsbyggnadsnämnden har i § 141/2023 yttrat sig över motionen. 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besvara 
motionen med att informera om hur slamspridningen sker och varför 
det är viktigt att fortsätta sprida slam enligt förutsättningarna i Revaq, 
och därmed fortsätta jobba med återföringen av näringsämnen till 
jordbruket. Det pågår forskning inom området och istället för att starta 
egna utredningar så skall verksamheten bevaka de nationella riktlinjer 
och forskning som pågår gällande spridning av avloppsslam. 
 
Yrkanden 
Otto Lindlöf (S): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) frågar om yrkandet kan antas och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
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§ 57 Dnr 2023-00293 
 

Motion angående fortsatt samarbete med 
insamlingsstiftelsen Växjö Charity och  
projektet Trygga - Suzanne Frank (M) 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige besvarar motionen med att Växjö Charity, efter 
dialog med Växjö kommun, har meddelat att de inte önskar förlänga 
avtalet efter utgånget datum och att det därför inte är aktuellt att 
planera för ett nytt avtal. Arbete med trygghetsskapande insatser för 
ungdomar behöver prioriteras och Växjö kommun kommer att planera 
för insatser som kan ersätta Trygga när projektet avslutas.   
 
Bakgrund 
Suzanne Frank (M) har inkommit med en motion, den 1 juni 2023, om 
fortsatt samarbete med insamlingsstiftelsen Växjö Charity och projektet 
Trygga. I motionen föreslås följande: 

• att Växjö kommun på ett positivt sätt uppmärksammar Trygga 
och i lämpliga sammanhang lyfter fram det goda arbete som 
utförs bland ungdomar i kommunen  

• att Växjö kommun tar initiativ för att planera för ett fortsatt avtal 
med Växjö Charity och Trygga i syfte att fortsätta utveckla de 
trygghetsskapande insatserna för ungdomar i Växjö 

 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 33/2024 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige besvarar motionen med att Växjö Charity, efter 
dialog med Växjö kommun, har meddelat att de inte önskar förlänga 
avtalet efter utgånget datum och att det därför inte är aktuellt att 
planera för ett nytt avtal. Arbete med trygghetsskapande insatser för 
ungdomar behöver prioriteras och Växjö kommun kommer att planera 
för insatser som kan ersätta Trygga när projektet avslutas.   
 
Kommunchefen har i en skrivelse, den 23 januari 2024, yttrat sig i 
ärendet.  
 
Yrkanden 
Suzanne Frank (M) med instämmande av Pernilla Wikelund (SD): 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 
Tomas Thornell (S): Bifall till arbetsutskottets förslag, 
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Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på arbetsutskottets förslag 
Nej för att rösta på Suzanne Franks yrkande 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 8 röster 
mot 7 röster för Suzanne Franks yrkande. 
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)   Nej  
Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S) Arijeta Reci Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Tina Sturesson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)   Nej  
Sofia Stynsberg (M)   Nej  
Suzanne Frank (M)   Nej  
Jon Malmqvist (M)   Nej  
Christina Rosén (L)   Nej  
Pernilla Wikelund (SD)   Nej  
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  8 7  
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§ 58 Dnr 2023-00332 
 

Fastställande av sammanträdesdag för 
budgetfullmäktige 2024  

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att budgetsammanträdet 2024 ska 
genomföras den 19 november med start kl. 09.00  
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige har tagit beslut om sammanträdesdagar 2024 men 
inte beslutat vilken dag budgeten för Växjö kommun 2025 ska behandlas. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 30/2024 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige beslutar att budgetsammanträdet 2024 ska 
genomföras den 19 november med start kl. 09.00. 
 
Yrkanden 
Arijeta Reci (S): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Pernilla Tornéus (M): Kommunfullmäktige beslutar att 
budgetsammanträdet 2024 ska genomföras den 4 juni med start kl. 
09.00  
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på arbetsutskottets förslag. 
Nej för att rösta på Pernilla Tornéus yrkande. 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 9 röster 
mot 6 röster för Pernilla Tornéus yrkande. 
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Ledamöter       Tjänstgörande 
ersättare 

Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)   Nej  
Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S) Arijeta Reci Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Tina Sturesson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)   Nej  
Sofia Stynsberg (M)   Nej  
Suzanne Frank (M)   Nej  
Jon Malmqvist (M)   Nej  
Christina Rosén (L)   Nej  
Pernilla Wikelund (SD)  Ja   
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  9 6  
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§ 59 Dnr 2023-00526 
 

Antagande av strategisk områdesplan för Braås 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att anta strategisk områdesplan Braås 
 
Bakgrund 
I integrationsplanen för Växjö kommun anges att det ska tillsättas 
tvärsektoriella områdesteam i kommunens prioriterade områden. Dessa 
ska ta fram lokala integrationsplaner för respektive område.  
Sedan 2018 har arbetet med att etablera områdesteam i Araby, Braås, 
Lammhult och Teleborg pågått i Växjö kommun.  
 
2022 antog Växjö kommunfullmäktige strategisk stadsdelsplan Araby, i 
november 2023 antogs en strategisk områdesplan för Lammhult. 
Samtidigt har arbetet pågått med att utarbeta en strategisk områdesplan 
för Braås.  
 
Beslutsunderlag 
Bifogad Strategisk områdesplan för?Braås?följer kommunens struktur 
för planer och säkerställer således att utvecklings- och insatsområden 
går i linje med?Växjö kommunkoncerns styrmodell. En strategisk 
områdesplan för Braås bidrar?till?Växjö kommuns vision att Växjö ska 
vara en fantastisk plats att bo, leva och verka i, för invånare, företag och 
besökare samt till?flera målbilder i hållbarhetsprogrammet. Den ligger i 
linje med ett Växjö som år 2030 är ”Tryggt och tillitsfullt”, ”Rättvist och 
ansvarstagande”, ”Växande och inkluderande” och också ”Grönt och 
hälsosamt”. 
 
Planen har tagits fram i nära samarbete med de olika tvärsektoriella 
aktörerna i områdesteam Braås. Arbetet har innehållit inhämtning av 
invånarnas synpunkter i form av enkäter, intervjuer och annat 
dialogarbete. 
 
Yrkanden 
Otto Lindlöf (S) med instämmande av Arijeta Reci (S) och Maria Garmer 
(V): Bifall till hållbarhetsutskottets förslag 
 
Sofia Stynsberg (M):  
Bifall till hållbarhetsutskottets förslag med följande tillägg: 
Kommunen ska tillvarata de lokala aktörernas engagemang och 
aktiviteter för att bibehålla och utveckla de positiva krafterna i området. 
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Pernilla Wikelund (SD): Kommunstyrelsen avslår förslaget. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt hållbarhetsutskottets 
förslag. 
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§ 60 Dnr 2024-00041 
 

Ändring av miljö- och byggnämndens lokala 
föreskrifter för att skydda människors hälsa och 
miljön 

Kommunstyrelsens förslag 
1. Kommunfullmäktige beslutar om ett tillägg i 3 § i Växjö kommuns 

lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön 
enligt följande: 

• Upp till fem hönor (utan tupp) kan räknas som 
sällskapsdjur och får hållas inom detaljplanerat område 
utan tillstånd från Miljö- och byggnämnden, om detta sker 
på ett sådant sätt att olägenhet för omkringboende inte 
uppstår.  

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att genomföra redaktionella 

ändringar i föreskrifterna med anledning av ny 
nämndsorganisation  

 
Bakgrund 
Miljö- och byggnämnden har i § 243/2023 beslutat följande: 
Miljö- och byggnämnden tackar för förslaget och beslutar att ändra 3§ i 
Växjö kommuns lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 
miljön gällande tillståndsplikten för att hålla fjäderfä i detaljplanerat 
område. Nämnden beslutar att tillståndsplikten inte ska omfatta den 
som avser hålla upp till fem höns (ej tupp) och att följande tillägg ska 
göras till den aktuella paragrafen: Upp till fem hönor (utan tupp) kan 
räknas som sällskapsdjur och får hållas inom detaljplanerat område utan 
tillstånd från Miljö- och byggnämnden, om detta sker på ett sådant sätt 
att olägenhet för omkringboende inte uppstår. Nämnden beslutar vidare 
att miljö- och byggavdelningens livsmedel- och hälsoskyddsenhet ska ta 
fram lämplig information till kommunens hemsida för att förebygga att 
olägenhet uppstår i samband med hönshållning. 
 
Bakgrunden var ett medborgarförslag om tillstånd för höns i 
detaljplanerat område. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 29/2024 föreslagit följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att om ett tillägg i 3 § i Växjö 
kommuns lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 
miljön enligt följande: 
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• Upp till fem hönor (utan tupp) kan räknas som 

sällskapsdjur och får hållas inom detaljplanerat område 
utan tillstånd från Miljö- och byggnämnden, om detta sker 
på ett sådant sätt att olägenhet för omkringboende inte 
uppstår. 

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att genomföra redaktionella 

ändringar i föreskrifterna med anledning av ny 
nämndsorganisation  
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§ 61 Dnr 2023-00579 
 

Avtalssamverkan för Växjö kommun 2023 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige godkänner bifogad sammanställning över Växjö 
kommuns avtalssamverkan. 
 
Bakgrund 
Enligt 9 kap. 38 § kommunallagen ska kommunstyrelsen årligen 
rapportera kommunens avtalssamverkan till fullmäktige.  
 
Avtalssamverkan är när en kommun överlåter utförande av sina 
uppgifter helt eller delvis till en annan kommun eller region, eller tar på 
sig uppgifter i en annan kommuns ställe.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 28/2024 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige föreslås godkänna bifogad sammanställning över 
Växjö kommuns avtalssamverkan. 
 
I en skrivelse, den 15 december 2023, redogör kommunchefen för 
ärendet. Av skrivelsen framgår bland annat att bestämmelsen om 
avtalssamverkan gäller för kommuner och regioner. Kommunalförbund 
kan ingå om samverkan ryms inom förbundets uppdrag (9 kap. 2 § 
kommunallagen). Avtalssamverkan kan inte omfatta kommunala bolag, 
privata aktörer eller staten (9 kap. 37 § kommunallagen). 
 
Växjö kommun har samverkan med SSAM och dess delägarkommuner 
(Lessebo, Markaryd, Tingsryd och Älmhult). SSAM är ett delägt 
kommunalt bolag och omfattas därför inte av bestämmelsen om 
avtalssamverkan. I tabellen för avtalssamverkan ligger dessa under 
rubriken ”Icke-formell avtalssamverkan”.  
 
Avtalssamverkan för krisberedskap innefattar även Polisen och 
Länsstyrelsen, som inte heller omfattas av bestämmelsen. 
 
Överförmyndarverksamheten i Växjö kommun är i form av en gemensam 
nämnd tillsammans med Alvesta kommun, Lessebo kommun och 
Tingsryds kommun och redovisas inte i tabellen. 
 
-Tabell över avtalssamverkan 2023, daterad 23 november 2023 
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§ 62 Dnr 2023-00543 
 

Uppdrag om att ändra i Växjö kommuns resepolicy 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till ny reviderad  
resepolicy för Växjö kommuns förvaltningar, bolag samt Värends  
räddningstjänst. Policyn ersätter tidigare resepolicy beslutad av  
kommunfullmäktige 2021-04-20.  
 
Kommunstyrelsen beslut 
Kommunstyrelsen antar reviderat förslag till Riktlinjer för resor  
för anställda i Växjö kommuns förvaltningar, bolag och Värends  
räddningstjänst samt förtroendevalda under förutsättning att  
kommunfullmäktige antar förslag till ny policy.  
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige har i § 158/2023 beslutat att bifalla motion om att 
ändra Växjö kommuns resepolicy med tillägget att revideringen ska 
beslutas i kommunfullmäktige senast den 27 februari 2024.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 38/2024 föreslagit följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till ny reviderad  
resepolicy för Växjö kommuns förvaltningar, bolag samt Värends  
räddningstjänst. Policyn ersätter tidigare resepolicy beslutad av  
kommunfullmäktige 2021-04-20.  

2. Kommunstyrelsen antar reviderat förslag till Riktlinjer för resor  
för anställda i Växjö kommuns förvaltningar, bolag och Värends  
räddningstjänst samt förtroendevalda under förutsättning att  
kommunfullmäktige antar förslag till ny policy.  

 
Kommunchefens skrivelse, daterad den 18 januari 2024 där följande  
sammanfattning framgår: Resepolicyn har reviderats så medvetna  
transportval ska göras, det vill säga med beaktan av faktorer så som  
miljö- kostnads- och resurseffektivitet. Det innebär att flyg, med om  
möjligt miljövänligt tillval, kan användas som ett alternativt färdmedel.  
Policyn kompletteras med en riktlinje för resor som anpassats utifrån  
ovanstående revidering av policyn.  
 
-Förslag Resepolicy - för Växjö kommuns förvaltningar, bolag samt  
 Värends räddningstjänst  
-Förslag -Riktlinjer för resor för anställa i Växjö kommuns  
 förvaltningar, bolag och Värends räddningstjänst samt förtroendevalda 
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Yrkanden 
Pernilla Tornéus (M): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) frågar om yrkandet kan antas och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
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§ 63 Dnr 297092 
 

Övrigt 

Jon Malmqvist (KD) frågar om valet av ledamöter till landsbygdsrådet.  
 
Maria Garmer (V) svarar.  
 
 
 

 
 


